
Dagsorden skolebestyrelsesmøde mandag den 2. oktober 2023 kl 17-19.30  

 

Dagsordenspunkt  Formål/udbytte Ansvarlig  Varighed 
(ca.) 

1. Valg af ordstyrer 
 

God mødeledelse Formandskab - 

2. Endelig dagsorden 
(beslutning) 

 

Enighed om mødets indhold og 
formål 

Formandskab  - 

3. Nyt fra elevrådet Elevinddragelse og input fra 
elevrådet 

Elever og Emil 10 min.  

4. Konstituering af 
skolebestyrelse 

Jf. forretningsorden skal bestyrelsen 
konstituere sig årligt 

Formandskabet  10 min. 

Spisning  
 

  10 min. 

5. Status på 
implementering af 
meddelelsesbog 

Orientering og drøftelse af arbejdet 
med meddelelsesbog og 
fremsendelse af fokuspunkter til 
elev og forældre 

Hedda 15 min. 

6. Drøftelse af praksis 
omkring lektier på 
skolen  

Drøftelse af hvordan lektier 
praktiseres på skolen og behov for 
nye principper om lektier på skolen  

Hedda 25 min. 

7. Status på revision af 
diverse principper 

Plan for kommende drøftelse af 
revidering af principper – overvej 
gerne på forhånd hvilke principper, 
der ønskes drøftet og revideret. 

Alle der har meldt 
sig til at se på 
behov for 
revidering af 
principper 

15 min. 

8. Stillingtagen til børns 
tilstedeværelse under 
skolebestyrelsesmøder 

Der er ønske om at vi drøfter og 
tager stilling til børns (dvs 
deltagernes børn) tilstedeværelse 
ved bestyrelsens møder  

Formandskab 10 min. 

9. Orientering om 
dagsorden for 
kontaktforældremøde 
9/10  

Indsigt i fokus for møde med 
kontaktforældre  

Mette og Anne-
Mette   

5 min. 

10. Orientering om 
dagsorden for 
skoleudviklingssamtale 
4/10  

Indsigt i temaer der drøftes med 
forvaltningen på 
skoleudviklingssamtalen 

Hedda  5 min. 

11. Meddelelser  Orientering om skolens ve og vel 
samt evt. opmærksomhedspunkter  

Hedda, Henrik, Emil 
og Mathias  

20 min.  

12. Lukket punkt Fortrolig orientering om fx 
personale- og elevsager 

Hedda og Henrik 20 min. 

13. Evt. Supplerende bemærkninger og input 
til næste møde 

Formandskab 5. min. 

 

OBS: Bestyrelsesmødet der oprindeligt lå den 9/11 er flyttet til 30/10 



1) Line er valgt 
 

2) 2 punkter til eventuelt 
 
 

3) Nyt fra elevrådet 
Valgugen gik godt. 
Alberte og Yousef er genvalgt som nye forpersoner for det store elevråd.  
Nicholas og Ella er forpersoner for det lille elevråd. 
Elevrådet vil gerne have hjælp til en toiletdemonstration fra lærere og skolebestyrelse. Der er, til en 
anden skole, givet midler til undervisningsforløb for elever omkring toiletvaner. Herunder snak 
omkring skolens og skolebestyrelsens tilgang til det fremadrettede arbejde med elevernes 
toiletvaner. Der nedsættes et udvalg bestående af: Helene, Hedda og Mathias.  
Elevrådet vil gerne have undervisningsforløb omkring økonomi i matematikundervisningen. 
Det lille elevråd efterlyser mere bevægelse i undervisningen. 
Vi skal revidere vores principper for mobilpolitik og dette skal elevrådet engageres i.  
 
 

4) Konstituering af skolebestyrelse 
Ifølge forretningsordenen skal bestyrelsen konstituere sig hvert år. 
Der er stor opbakning til, at Marie og Mette forsætter, og de er enstemmigt genvalgt. 
Marie er fortsat formand 
Mette er fortsat næstformand 
 

5) Status på implementering af meddelelsesbog 
Lærerne sidder i øjeblikket og arbejder med formen for meddelelsesbog. Det har givet anledning til 
lidt frustration i personalegruppen at arbejde ud fra med det princip der foreligger.  
Det er et øveår med meddelelsesbogen på Ålholm Skole. Vi skal samle op på, hvordan vi 
fremadrettet skal arbejde med det på skolen og have feedback fra både personale og forældre.  
 

6) Drøftelse af praksis omkring lektier på skolen 
Der er stor forskel på, hvordan lektier opleves på skolen og blandt forældre. Nogle forældre er 
meget glade for lektier og for andre giver det ikke mening. 
Der er også forskel på, om der er tale om lektier i indskolingen og i udskolingen.  
Skolen skal have fælles pædagogiske principper for lektier og for, hvad lektier kan og som kan 
kommunikeres ud til forældrene. 
Det lægges ud til skolen i første omgang at drøfte vores holdninger til lektier, og hvordan vi 
arbejder med lektier på nuværende tidspunkt, samt drøfte hvad der giver mening i forhold til 
lektier. Vi tager punktet op på storteammøder i alle teams og vender efterfølgende tilbage til 
skolebestyrelsen, hvorefter vi drøfter i det igen i skolebestyrelsen, inden skriveprocessen går i gang.  
 
Vi tager punktet på igen til decembermødet. 
 
Hvis Akeleje skal være en del af arbejdet med f.eks. lektiecafé, er det vigtigt at de er med i 
udarbejdelsen af principperne.  
 



  
7) Status på revidering af diverse principper 

Der er udsendt en liste med navne på, hvem der har ansvar for at se på hvilke principper. Man 
melder tilbage til bestyrelsen, når man har noget nyt. Punktet sættes på igen. 
  

8) Stillingtagen til børns tilstedeværelse under skolebestyrelsesmøder 
Diskussion af hvorvidt man kan have børn med til skolebestyrelsesmøder.  
 

9) Orientering om dagsorden på kontaktforældremøde 9/10 
Der er inviteret til kontaktforældremødet, husk at melde til eller fra. Alle medlemmer af 
skolebestyrelsen opfordres til at deltage.  
 

10) Orientering om dagsorden på skoleudviklingssamtale 
3 punkter: 
Faglige resultater 
Overgang til ungdomsuddannelse 
Trivsel 
 

11) Meddelelser 
Lærerne melder tilbage, at det går godt. Der er en god fornemmelse i lærergruppen af, at der fulgt 
op på tingene.  
Ledelsen er startet på skoleledelsesuddannelsen. 
Der er klassesammenlægning i 3. klasserne. Der er lavet en klar plan, der løber over 3 uger.  
Ifølge den 3. prognose for skolens økonomi, er der et forventet merforbrug på 450.000 kr.  
Skolen er i gang med et forløb om sproglig dimension i alle fag. 
Skolen er også kommet i gang med SUM. Som er et kursus for matematiklærere på 3. og 4. årgang 
omhandlende undersøgende matematik. Lærerne er meget optagede af det. 
Vi har ansat Mette, som ny koordinator for ressourcecentret, som er startet den 1/10.  
Vi har ansat Anna, som barselsvikar for Jacob Bro, som går på barsel. 
Skolen får nye Prowise skærme, som bliver sat op i efterårsferien.  
Lærernes dag 5/10, hvor forældre fra skolebestyrelsen deler flag ud om morgenen, som eleverne 
kan give til lærerne. Skolebestyrelsen giver kage til lærerne. 
 

12) Lukket punkt 
13) Evt  

Meld gerne til skole og forældres efterårskursus.  
Der er fælles forældremøde med skole og KKFO den 7/12. Marie deltager.  
Torsdag mellem 8-13 er der ”skoindsamling” på trappen på Christiansborg for at protestere over de 
besparelser der er planlagt. 
 
Referent 
/Rikke 
 


